
کتور   آرمان ملی: زنوزی مالک باشگاه ترا
برای  می گویند  که  حکمی  گر  ا می گوید 
بیرانوند صادر شده درست باشد برخی 

گفته ها را می گویم. نا

   شنیده ها 
شکایت  پرونده  رای  می رسد  نظر  به 
پرسپولیس از بیرانوند به زودی اعلام خواهد 
فرهیختگان  از  نقل  به  خبرآنلاین  شد. 
پرونده  نهایی  رای  زودی  به  نوشت: 
از  پرسپولیس  باشگاه  شکایت  جنجالی 
قرارداد  فسخ  خاطر  به  بیرانوند  علیرضا 
که پیداست در  اعلام خواهد شد. آنطور 
مهم ترین  درباره  وضعیت  تعیین  کمیته 
یا  این پرونده یعنی قانونی بودن  سوال 
نبودن فسخ قرارداد بیرانوند جمع بندی 
دفاعی  لوایح  و  مستندات  طبق  نهایی 
ارائه شده انجام و فسخ قرارداد غیرقانونی 
تشخیص داده شده است. به این ترتیب 
پیش بینی رای هم با بررسی متن قوانین 
انضباطی اصلا کار ساده ای نیست. علیرضا 
بیرانوند چهار ماه محروم شده و کل مبلغ 
قرارداد باقی مانده سال آخر خود را به عنوان 
غرامت باید به پرسپولیس بپردازد که رقم 
آن حدود ۲۰ میلیارد تومان است. هم چنین 
طبق شنیده ها موضوع محرومیت میل و 
کتور به خاطر  انتقالاتی و جریمه باشگاه ترا
اغوای بیرانوند منتفی است و این باشگاه 
با این اتهام محکوم نخواهد شد با این حال 
باید منتظر اعلام رسمی رای پرونده از سوی 

فدراسیون فوتبال بمانیم. 

   صحبت مالک 
گر حکمی که  کتور گفت: ا مالک باشگاه ترا
می گویند برای بیرانوند صادر شده درست 
فارس  را می گویم.  گفته ها  نا برخی  باشد 
نوشت: محمدرضا زنوزی درمورد انتشار 
۴ ماهه علیرضا  خبری درباره محرومیت 
بیرانوند و جریمه ۲۰ میلیاردی دروازه بان 
برخی  متاسفانه  داشت:  اظهار   ، کتور ترا
رسانه های به اصطلاح رنگی اخباری را از 
این طرف و آن طرف می آورند که روحیه تیم 
گر بحثی که  ما را به هم بریزند. وی افزود: ا
شروع کرده اند درست باشد، پس باید به 
مهدی تاج و جمشید نورشرق گفت حوزه 
مدیریتی شما سوراخ است و باید مراقبش 
باشید. چگونه ممکن است قبل از صدور 
رای، برخی رسانه های رنگی روی محرومیت 

کتور را به  بیرانوند مانور بدهند و روحیه ترا
کتور ادامه داد:  هم بریزند. مالک باشگاه ترا
گر  آقای تاج، این کار اصلا خوب نیست . ا
واقعا چنین حکمی باشد، بیرون آمدنش 
کتور کار درستی  قبل از ابلاغ به باشگاه ترا
گر چنین رایی بیرون بیاید،  نبوده است. ا
گفته ها  واقعا متاسف خواهم شد و برخی نا

را می گویم. 

   وضعیت 
فسخ علیرضا بیرانوند با پرسپولیس در 
پنجره تابستانی یکی از مهم ترین اخبار چند 
سال اخیر فوتبال ایران محسوب می شود. 
شماره یک تیم ملی در اقدامی عجیب بعد 
از فسخ قراردادش با این باشگاه در شرایطی 
که مدعی عدم پرداخت مطالباتش شده 
تن  بر  را  کتور  ترا پیراهن  نهایت  در  بود، 
کرد. باشگاه پرسپولیس هم البته نسبت 
ضمن  و  نبود  بی تفاوت  موضوع  این  به 
این خصوص خواهان  ارائه شکایتی در 
تا  کار  است.  شده  تعیین  کمیته  بررسی 
جایی پیش رفت که رضا درویش مدیرعامل 
اطمینان  از  صراحت  به  نیز  پرسپولیس 
این باشگاه بابت فسخ غیرقانونی بیرانوند 
گر این  صحبت کرد و در ادامه مدعی شد ا
موضوع بدون ایراد باشد از سمت خود 
کناره گیری خواهد کرد. طی روزهای اخیر و 
البته با شروع فصل جدید این ماجرا ابعاد 
جدیدتری گرفته است. برخی منابع نزدیک 
سیاسیون  فشار  اعمال  از  پرسپولیس  به 
برای تبرئه علیرضا بیرانوند گفته و از سوی 
با  نیز  زنوزی  شخص  و  کتوری ها  ترا دیگر 
اصرار بر بررسی تمامی جوانب این قرارداد، 
مدعی شده اند که کار آنها بی ایراد بوده و 
هیچ نیازی نیز به حمایت سیاسیون برای 
این موضوع ندارند. طولانی شدن صدور 
رای در خصوص پرونده علیرضا بیرانوند و 
کنون کاملا حوصله سر  شکایت پرسپولیس ا
بر و با حواشی همراه شده است. هواداران 
پرسپولیس که شماره یک ملی پوش خود را 
از دست داده اند از تعلل فدراسیون و ارکان 
آن با توجه به زمان بر شدن موضوع گلایه 
دارند و از سوی دیگر بیرانوند نیز با تجربه 
کتور، یک کلین شیت  اولین بازی اش برای ترا
کنون مهیای یکی از  نیز به نام خود کرده و ا
جنجالی ترین و البته حیثیتی ترین تقابل 
خود این بار برابر پرسپولیس طی 7۲ ساعت 
آینده می شود. هواداران پرسپولیس اما 

مدعی اند فدراسیون باید هرچه زودتر ولو 
رای به تبرئه بیرانوند، نتیجه این پرونده را 
پیش از این بازی مشخص کنند و از سوی 
که  هستند  مدعی  بدبینی  کمی  با  دیگر 
انتظار پایان این بازی حساس و در  در 
ادامه اعلام رای هستند! مورد مناقشه در 
پرونده پرسپولیس و علیرضا بیرانوند این 
که  که باشگاه تهرانی مدعی شده  است 
آنها طبق الحاقیه تمامی مطالبات فصل 
)بیست و سوم( را به وی پرداخت کرده اند 
و این دروازه بان هیچ طلبی نداشته است. 
نیز  پرسپولیس  یک  شماره  حال  این  با 
مدعی است حدود یک میلیارد و اندی 
باقی مانده  از مطالبات فصول قبلی اش 
و بر اساس آن فسخ خود را دریافت کرده 
است. اما کمی جزئی تر به این ادعای دو 
است  مدعی  پرسپولیس  بپردازیم:  طرف 
که الحاقیه مربوط به فصل بیست و سوم 
بوده و طبق آن بیرانوند هیچ طلبی از این 
باشگاه ندارد. بیرانوند اما با دو ادله علیه 
این ادعای پرسپولیس رفته است. نکته 
اول اینکه او فیش های واریزی مربوط به 
باشگاه  این  اسپانسر  اختصاصی  پاداش 
را در اختیار دارد. طبق آن مدعی است 
باشگاه پرسپولیس حق اینکه آنها را به عنوان 
درصد قرارداد در نظر بگیرد نداشته است! 
نکته اینکه این مبالغ پرداختی که عمدتا 
بوده،  فصل  پایانی  هفته های  به  مربوط 

بیشتر  حتی  باشگاه  اعضای  برخی  برای 
که این امر  از سقف قراردادشان می شده 
نشان دهنده این است که این پاداش ها 
نمی توانسته به عنوان درصد قرارداد تلقی 
شود. از سوی دیگر وکلای بیرانوند استدلال 
الحاقیه هیچ  که در  این است  دیگرشان 
نشانه ای از این نیست که بیرانوند در صورت 
عدم دریافت مطالبات این فصل قادر به 
درخواست فسخ نخواهد بود و تنها عنوان 
شده که مطالبات او باید تا این بازه )چند 
روز بعد از پایان لیگ و جام حذفی( پرداخت 
کنون موضوع مهم تری مورد بررسی  شود. ا
که شاید باشگاه  گرفته است! جایی  قرار 
دردسر  به  را  درویش  رضا  و  پرسپولیس 
پرداختی  فیش های  در  بیندازد؛  بزرگی 
برای علیرضا بیرانوند عنوانی تحت اینکه 
این پرداختی مربوط به فصل جاری است 
نخورده است! به طور مثال پرداختی ها به 
شکلی انجام شده که می تواند مطالبات او 
را نیز پوشش دهد و به این شکل نبوده که 
فلان مبلغ به عنوان درصد فصل بیست 
و سوم به حساب وی منظور شود و تنها 
مبالغ به حساب او واریز شده است! باید 
ل های علیرضا  کنون دفاعیه و استدلا دید ا
بیرانوند مسیر پرونده را به سود او خواهد کرد 
یا باشگاه پرسپولیس با لایحه چندین و چند 
صفحه ای خود قادر خواهد بود شماره یک 

را محکوم کند. 
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کتور فدراسیون را تهدید کرد!  مالک ترا

آنچلوتی: ممکن بود بازی را ببازیم  
تسنیم: سرمربی تیم فوتبال رئال مادرید به 
وجود کم و کاستی هایی در اولین بازی تیمش 
لیگا اعتراف کرد. تیم فوتبال  در فصل جدید لا
لیگا را با تساوی یک  رئال مادرید فصل جدید لا
- یک خارج از خانه مقابل مایورکا آغاز کرد. این 
نتیجه در حالی رقم خورد که که کهکشانی ها 
با گل دقیقه 13 رودریگو پیش افتادند و نیمه 
اول را هم بردند. در نیمه دوم ودات موریکی در 
دقیقه 53 گل تساوی را برای مایورکا به ثمر رساند. 
تلخی از دست دادن پیروزی برای کهکشانی ها 
با اخراج مستقیم مدافع شان فرلان مندی در 
آخرین دقیقه بازی دوچندان شد. کارلو آنچلوتی 
سرمربی سفیدپوشان مادرید درباره این مسابقه 
اظهار داشت: بازی را خوب آغاز کردیم و گل اول 
را هم زدیم. می توانستیم گل دوم را هم بزنیم. در 
نیمه دوم بازی مان تعادل نیمه اول را نداشت و 
به همین دلیل گل خوردیم. به خاطر نداشتن 
تعادل ممکن بود حتی این بازی را ببازیم. در کل 

بازی جالبی نبود. 

ویژه

ونزی هافبک فرانسوی پس از   استیون انز
توافق با تیم فوتبال فولاد مبارکه سپاهان، 
ضمن انعقاد قرارداد به سپاهان پیوست. 
انزونزی سابقه بازی در تیم زیر 21 سال فرانسه 
و تیم ملی این کشور را داشته و به همراه این 

تیم، فاتح جام جهانی 2018 شده است. 

گذاشتن  وس و په په در حال  پشت سر  کر تونی 
تعطیلات هستند.   آنان از سال 2014 تا 2017 در رئال 
مادرید همبازی بودند.  تونی کروس با انتشار پستی 
گرام که او را در تعطیلات کنار  په په نشان  در اینستا
گوست مخصوص  می داد نوشت: تعطیلات ماه آ

 فوتبالیست های سابق است.  

ت
شــ

س نو
        تعطیلات بازنشستگان  قهرمان جهان در سپاهان عک

گفتوگو

حمید درخشان سرمربی سابق و پیشکسوت 
خ پوش  پرسپولیس در مورد عملکرد تیم سر
پایتخت در فصل جدید رقابت های لیگ برتر 

صحبت کرد. 
   نظر شما در خصوص تقابل پرسپولیس با 

ذوب آهن در هفته نخست چیست؟
 پرسپولیس در این مسابقه فقط روی کاغذ 
میزبان بود و زمین ورزشگاه امام خمینی )ره( 
ک شرایط مناسبی نداشت. متأسفانه کسی در  ارا
کشورمان نمی داند چه زمینی با چه اندازه چمن 
و ابعادی مناسب بازی فوتبال است. پرسپولیس 
در این دیدار دو نیمه متفاوت داشت و تهاجمی 
و بهتر از ذوب آهن بازی کرد. در نیمه اول اشتباه 
در جای گیری باعث شد پرسپولیس گل اول را از 
ذوب آهن بخورد و همین امر سبب شد تا شیرازه 
تیم به هم بریزد و بازیکنان تمرکز خود را از دست 
بدهند. تقریبا 35 دقیقه طول کشید تا بازیکنان 
به حالت قبل برگردند. نیمه دوم پرسپولیس 
سوار بازی بود و فشار زیادی روی خط دفاع 
ذوب آهن وارد کرد، اما از فرصت های به دست 
آمده نتوانست به خوبی استفاده کند تا نتیجه 
به نفع ذوب آهن و به ضرر پرسپولیس تمام شد. 
تیم در ادامه موقعیت های گل زنی خوبی ساخت 
و با حرکت انفرادی سعید صادقی به گل رسید. 
پرسپولیس با فشار بیشتری بازی می کرد و به 
بازیکنان جوان میدان داد که تصمیم خوبی بود. 
بازی بعدی پرسپولیس هم خارج از خانه است و 

این تیم کار دشواری پیش رو دارد. 
کتور چه نظری دارید؟    در مورد بازی با ترا

 پرسپولیس برای بازی بعدی باید تغییراتی 
در خط دفاعی داشته باشد. اینکه تیم در دو 
بازی متوالی مجبور است دور از خانه و هواداران 
خودش بازی کند، به ضرر پرسپولیس خواهد 
بود. پرسپولیس برای اینکه از کورس قهرمانی 
که به مصاف تیم  عقب نیفتد در بازی بعد 
کتور می رود و بازی سختی است، باید تحت  ترا
هر شرایطی 3 امتیار دیدار را بگیرد و آماده تر از 

بازی قبل باشد. 

درخشان:  
پرسپولیس بازی سختی 

کتور دارد  مقابل ترا

کاوه: هیچ اصراری ندارم  
در تیم ملی باشم

تسنیم: سرمربی تیم ملی کشتی آزاد گفت که 
این رشته برای او در تیم ملی خلاصه نمی شود 
و مربیگری برایش تعریف دیگری دارد. محسن 
کاوه در گفت وگو با تسنیم با اشاره به مصاحبه 
اخیر سرمربی تیم ملی نوجوانان اظهار داشت: 
من  به  ربطی  چه  افتاد  اتفاق  که  موضوعی 
دارد؟ زمانی که بهنام احسان پور قهر کرد رفیق 
شفیق او، احسان امینی هم آنجا بود. ما از قبل 
گیر برای  کرده بودیم چهار کشتی  هماهنگ 
تمرین با المپیکی ها بیایند، احسان پور یکسری 
حریف تمرینی هم از بیرون آورد که چون از قبل 
هماهنگ نکرده بود، مسئول خانه کشتی گفت 
کنید. وی ادامه داد:  بروید آن سالن تمرین 
حمید باوفا هم آنجا بود. با او صحبت کردم که 
بروند سالن دیگر اما تمرین نکردند. مسئول 
خانه کشتی هم حرف بدی نزد، فقط گفت باید 
گر بین خودشان  هماهنگ کنم. حالا بعدش ا
حرفی شد، من نمی دانم. اینکه به لبخند من 
اشاره کرده، واقعا چه ربطی دارد؟ این هم بار 
چندم بود احسان پور می رفت و برمی گشت. قبلا 
هم رفته بود و بعد از رئیس فدراسیون عذرخواهی 
گر  کید کرد: احسان پور ا کرد و برگشت. کاوه تا
دلش برای تیم می سوخت، می ماند و کار می کرد. 
در مربیگری که همیشه همه چیز دلخواه آدم 
نیست. سرمربی تیم ملی کشتی آزاد با اشاره به 
انتشار عکسی از او در فضای مجازی در روزهای 
، تصریح کرد: یک عکسی را بیرون داده اند  اخیر
که موضوع شخصی من بوده است، نامردی، 
شخصی را اجیر کرده که این عکس را بگیرد. 
که جرمی مرتکب  کسی ربطی ندارد، چرا به 
نشدم. من کسی نیستم که از کشتی بروم، چه با 
فدراسیون همکاری داشته باشم و چه نداشته 
باشم. سرمربی تیم ملی آزاد در خاتمه گفت: من 
هیچ اصراری ندارم در تیم ملی باشم، درعین 

حال که همیشه در کشتی هستم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
 تسنیم: پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس از روند جذب 
بازیکن در اردوی سرخ ها انتقاد کرد. رضا جباری در گفت  وگو با 
تسنیم، در خصوص توقف پرسپولیس در اولین بازی از فصل 
جدی لیگ برتر گفت: در فوتبال ایران همیشه بعد از بازی های 
ابتدایی این حرف ها را می شنویم که بدن ها آماده نیست یا 
بازیکنان هماهنگ نیستند. من 3۰ سال پیش این حرف ها را 
می شنیدم و الان هم می شنوم؛ در صورتی که هیچ جای دنیا 
چنین حرف هایی نمی زنند. برخی دوستان به این موضوع 
اشاره کرده بودند که سبک گاریدو شبیه به سبک اوسمار و یحیی 
گل محمدی است، اما من چنین چیزی را در بازی پرسپولیس 
ندیدم. وی ادامه داد: پرسپولیس سال گذشته در زمین حریف 
پرس می کرد و در زمین حریف مالکیت توپ داشت اما این را در 
بازی اول ندیدیم و فکر می کنم پرسپولیس بیشتر بازی مستقیم 
انجام می داد؛ البته من ایرادی به این سبک نمی گیرم، چون هر 
مربی ایده و نظر خودش را دارد اما اینکه برخی می گویند سبک 
گل محمدی است را  گاریدو شبیه به سبک اوسمار و یحیی 
کید کرد:  قبول ندارم. جباری در بخش دیگری از حرف هایش تا
وقتی می گوییم تیم، بازیکن می خواهد برخی دوستان ناراحت 
گر پرسپولیس یک مربی می آورد که به سبک  می شوند؛ در ضمن ا
گل محمدی و اوسمار نزدیک تر بود، خیلی جلو بود. در مورد جذب 
بازیکن هم باید بگویم که این کار بدون برنامه انجام شد و باشگاه 
بر اساس لیست اوسمار بازیکن گرفت که از پرسپولیس جدا شد. 
هافبک پیشین سرخپوشان با بیان اینکه پرسپولیس در لیگ 
نخبگان آسیا کار سختی دارد، عنوان کرد: من نمی گویم آل کثیر و 
علیپور مهاجمان خوبی نیستند اما پرسپولیس باید در سه جام 

بجنگد و نیاز به مهاجم سطح بالا و طراز اول دارد. 

بیــنالمــلل
   سرمربی تیم فوتبال زیر ۲3 سال فرانسه از سرمربیگری 
این تیم کناره گیری کرد. تیری آنری تصمیم به فسخ قراردادش 
با فدراسیون فوتبال فرانسه به عنوان سرمربی تیم زیر ۲1 سال 
فرانسه گرفت. فدراسیون فوتبال فرانسه دلیل کناره گیری این 
مربی فرانسوی از سمت خود را دلایل شخصی عنوان کرده است. 
گوست ۲۰۲3 هدایت تیم زیر ۲1 سال فرانسه  آنری ۴7 ساله در ماه آ
را برعهده گرفت که این بدین معنی بود که او در بازی های المپیک 
۲۰۲۴ پاریس هدایت تیم المپیک فرانسه )تیم زیر ۲3 سال( را 
برعهده خواهد داشت، این تیم را در این بازی ها تا فینال پیش برد، 
گذار کردند. اسطوره فوتبال  اما در نهایت قهرمانی را به اسپانیا وا
فرانسه و آرسنال، در سال ۲۰15 با فبول سرمربیگری تیم زیر 19 

سال آرسنال وارد عرصه مربیگری 
شد و در ادامه به عنوان دستیار 
در تیم ملی بلژیک مشغول به 
کو  کار شد و سپس هدایت مونا

مربی  این  گرفت.  برعهده  برا 
سال  در  ادامه  در  فرانسوی 

۲۰19 عهده دار هدایت تیم 
مونترال ایمپکت کانادا شد و 

پس از دو سال از این تیم جدا 
تیم ملی  کادرفنی  به  دوباره  و 

در  او  پیوست.  بلژیک 
نهایت در سال ۲۰۲3 
 ۲1 زیر  تیم  هدایت 

سال فرانسه را بر عهده 
گرفت. 

علیرضا جهانبخش کاپیتان تیم ملی فوتبال 
دوران  درباره  مفصل  گفت وگویی  در  ایران 
حرفه ای اش در فوتبال باشگاهی هلند، برایتون 
و جاه طلبی اش برای آینده حرفه ای  خود سخن 

گفت. 
   جدایی 

علیرضا جهانبخش که پس از سه فصل حضور 
در فاینورد، تابستان جاری به حضورش در 
این تیم پایان داد در گفت وگو با پایگاه خبری 
»Numero Diez« ایتالیا، درباره جدایی اش از 

گفت: صادقانه بگویم  من فاینورد  که 

تابستان ۲۰۲3 پس از کسب عنوان قهرمانی 
با فاینورد در اردویژه آماده بودم که باشگاه را 
ترک کنم. با این حال پس از سال ها حضور در 
هلند، با درخواست ملیت هلندی موفق شدم 
در لیگ قهرمانان بازی کنم و یکی از آنها باشم 
و خانواده ام هم از این بابت خوشحال بودند. 
پس از آن، اما اشلوت )سرمربی وقت فاینورد( به 
لیورپول رفت و کادر فنی جدید برای بازسازی تیم 
تلاش کرد، بنابراین تصمیم گرفتم خودم را آزاد 
کنم و ماجراجویی جدیدم را خودم انتخاب کنم. 

   پیشنهادات 
که »آیا در  وی در مواجهه با این پرسش 
چند ماه گذشته تماس مشخصی با باشگاهی 
داشته اید؟«، اظهار داشت: بله! خیلی فکر 
کرده ام اما انتخاب هایم را به گزینه های سطح 
بالا محدود می کنم. پیشنهادهای زیادی را رد 
کرده ام، چون متمرکز و جاه طلب هستم. بعد از 
اینکه توانستم در لیگ برتر انگلیس بازی کنم، 
حالا بازی در سری A ایتالیا و بوندس لیگای 
آلمان را خیلی دوست دارم. اینها لیگ هایی 
هستند که من آرزوی بازی در آنها را دارم. ما با 
باشگاه هایی از این کشورها در تماس بوده ایم 
کرات بستگی دارد...  اما این به زمان و مذا
در حال حاضر گفت وگوهایی وجود دارد. 
قطعاً دوست دارم در اروپا بمانم. فصل 
گذشته موفق شدم در لیگ قهرمانان اروپا 
بازی کنم و اولین گلم را در این رقابت ها 
بزنم. این تجربه ای عالی بود اما یکی از 
اهداف اصلی من حتی در 31 سالگی، 
ماندن در اروپا است. من هنوز هم 
می توانم در سطح بالایی بازی کنم 
و بهترین عملکردم را داشته باشم، 
به همین دلیل به مدیر برنامه هایم 
گفته ام که می خواهم به جاه طلبی خود 

ادامه دهم. 
   فوتبال ایتالیا 

بال - هافبک تیم ملی فوتبال کشورمان در 
مواجهه با این پرسش که »بعد از پیوستن به 

فاینورد، آیا تا به حال با باشگاه های ایتالیایی 
طور  به  نه  گفت:  داشته اید؟«،  کره ای  مذا
باشگاه های  با  صحبت هایی  اما  مستقیم، 
ایتالیایی صورت گرفت که هیچ چیز از آن به 
دست نیامد چون من در حال سپری کردن یک 
ماجراجویی بزرگ با فاینورد بودم. فصل دوم 
حضور در این تیم عالی بود، نتایج عالی کسب 
کردیم و از حضور در فاینورد خوشحال بودم. 
در آن مقطع از کشورهای مختلف پیشنهاد 
داشتم، اما یکی از بزرگ ترین آرزوهایم بازی در 
لیگ قهرمانان اروپا بود که بهترین تورنمنت 
است. من بعد از بازی در لیگ کنفرانس، لیگ 
اروپا، جام ملت های آسیا و جام جهانی، بازی 
در لیگ قهرمانان اروپا را کم داشتم. بنابرین 
گرفتم در فاینورد بمانم، همچنین  تصمیم 
بنا به دلایل شخصی، ماندن در هلند برایم 
مهم بود. علیرضا جهانبخش این پرسش را که 
گفتی که به جز برایتون پیشنهادات زیادی  «
هم داشتی؛ آیا واقعاً در سال ۲۰18 برای پیوستن 
به ناپولی نزدیک بودی؟«، اینطور پاسخ داد: 
تماس های جدی با ناپولی وجود داشت و 
ما کاملاً به انجام این معامله نزدیک بودیم. 
در آن مقطع از آلمان، ایتالیا و انگلیس هم 
 AZ پیشنهادهایی داشتم، اما مبلغ درخواستی
آلکمار بالا بود و هر باشگاهی حاضر به پرداخت 
آن رقم نبود، بنابراین گزینه های من محدود 
بود. من باید بین برایتون و لسترسیتی یکی را 
انتخاب می کردم که در آن مقطع تصمیم گرفتم 

به برایتون بروم. 
   انتقال منحصربفرد 

وی همچنین در مواجهه با این پرسش که 
»تجربه در برایتون منحصر به فرد بود و با آن 
انتقال، شما پردرآمدترین فوتبالیست ایرانی 
خ داد؟ آن  شدید. چه اشتباهی در آن دوره ر
گر از  تجربه را چگونه ارزیابی می کنید، حتی ا
نظر گل یا پاس گل آمار استثنایی نبود؟«، یادآور 
شد: حضور در برایتون یک تجربه عالی بود. من 
با تماشای بازی های لیگ برتر انگلیس، سری 

A ایتالیا و بوندس لیگای آلمان بزرگ شدم. 
در آن مقطع، پس از آخرین فصل حضورم در 
، انتخاب بزرگی داشتم. صادقانه  AZ آلکمار
بگویم، برایتون پروژه بلندمدتی را پیشنهاد 
کرده بود و من آن را بسیار جالب دیدم چون 
با صحبت با سرمربی وقت برایتون و مدیران 
باشگاه، آنها من را متقاعد کردند که این یک گام 
بزرگ برای من خواهد بود تا به بالاترین سطح 
برسم. متأسفانه، من از سبک بازی هجومی در 
هلند به سبک بازی بسیار تدافعی در برایتون 
رفتم، هیچ خلاقیت یا فضایی برای بهره برداری 
وجود نداشت. به عنوان یک بازیکن هجومی، 
به جای حمله، باید دفاع می کردم. سال اولی 
که با لیگ برتر آشنا شدم، برای فصل دوم آماده 
شدم. متأسفانه کریس هاتن )سرمربی وقت 
برایتون( که مرا به آن باشگاه آورده بود، آنجا را 
ترک کرد و گراهام پاتر جانشین او شد. اوضاع 
با پاتر به بهترین شکل شروع نشد، او از من به 
عنوان یک مدافع کناری به جای وینگر استفاده 
کرد و در ادامه به عنوان یک هافبک تهاجمی 
استفاده کرد که من به آن عادت نداشتم. سعی 
کردم خودم را با شرایط تطبیق دهم، اما آنقدر که 

انتظار داشتم بازی به من نرسید. 
   تیم ملی 

علیرضا جهانبخش در پایان در پاسخ به 
این پرسش که »تیم ملی فوتبال ایران که شما 
کاپیتان آن هستید، بازیکنان خوب زیادی 
مثل مهدی طارمی و سردار آزمون دارد. آیا 
خود را نسل طلایی ایران می دانید؟ بهترین 
؟«، خاطرنشان کرد: برای  نسل تمامی ادوار
من بسیار سخت است که در مورد این موضوع 
صحبت کنم چون هنوز بخشی از آن هستم. 
ما در دهه 9۰ و دهه ۲۰۰۰ نیز تیم های خوبی 
که ما را برجسته می کند  داشته ایم. چیزی 
سهولت راهیابی مان به جام جهانی است؛ ما 
به راحتی در سه دوره اخیر جام جهانی حضور 
داشته ایم و قبل از اینکه شرایط پیچیده تر 

شود، صعودمان را قطعی کرده ایم. 

بعید می دانم با تفکرات گاریدو 
بتوانیم موفق شویم 

تیم فوتبال پرسپولیس مقابل تیم ذوب آهن در نخستین هفته 
از لیگ برتر فوتبال ایران، به تساوی رسید. برای شروع لیگ نتیجه 
خوبی کسب نکردیم و بعید می دانم با تفکرات گاریدو بتوانیم 
موفق شویم. او به اندازه کافی در اردوی ترکیه زمان برای هماهنگ 
کنون وقت آزمون و خطا نیست.  سازی بازیکنان داشت و ا
متاسفانه یکسری می گویند، چون بازی اول است و شناخت کافی 
به تیم ندارد این نتیجه منطقی است. من به شخصه منکر این 
گر مربی باهوش باشد طی این مدت می توانست  حرف ها هستم و ا
شناخت کافی را پیدا کند. همه این موضوعات جنگ زرگری است 
گر نتیجه نمی گیرد به این صورت می گویند و وقتی هم که نتیجه  و ا
بگیرد می گویند خوب بازی کرده و نتیجه لازم را گرفته. با توجه 
گر گاریدو مربی  به برگزاری اردوی ترکیه و تمریناتی که انجام شد ا
باهوشی بود می توانست به خوبی تیم را بچیند. درست است 
که چند بازیکن رفتند، اما بازیکنانی که اضافه شده اند در گذشته 
در پرسپولیس بوده اند و بار فنی بالایی دارند، اما در تفکرات 
گاریدو موفق نبودند. از روز اول هم بار ها گفته ام که شمشیر را از 
رو نبسته ام و در راستای موفقیت تیم صحبت می کنم و زمانی 
که دیر بشود می گویند چرا این کار را نکردیم و این چه مربی ای 
بود که آوردیم. پرسپولیس بیش از ۴۰ میلیون هوادار دارد و به نظر 
من مدیران باشگاه با آوردن چنین مربی اشتباه بزرگی کرده اند. 
تعویض های او بر چه مبنا بود و چه تفکری پشت آن قرار داشت که 
به این شکل صورت گرفت؟ پورعلی گنجی که مصدوم بود را جای 
گر او سالم بود پس چرا از همان ابتدا در ترکیب قرار  فرجی آورد؛ ا
نگرفت؟! به نظرم تا هفته هفتم یا هشتم سر نخواستن این مربی 
دعوا خواهد شد. در واقع پرسپولیس از بازی هجومی خود فاصله 
گرفته و بعید می دانم با این شرایط تا پایان فصل جایگاه خوبی 
در جدول داشته باشیم. گندوز به هیچ عنوان عملکرد خوبی 
نداشت و روی بی تجربگی گل اول را دریافت کرد. به نظر می رسد 
غ شانسی پیدا کرده اند. این  انگار این دروازه بان را از داخل تخم مر
دروازه بان مگر می خواست کفتر بگیرد که چنین گلی را دریافت 
کرد؟ مسأله این است که چرا نباید به جوان ها اعتماد کنیم. رفیعی 
با این سن کم قطعادر این صحنه بهتر از او عمل می کرد. متاسفانه 
کسانی را آورده اند که در حد پرسپولیس نیستند. اینکه بازی 
اولمان بود، اما خدا کند به روزی دچار نشویم که تماشاچی برخی را 
»هو« کند. در مجموع ما می توانستیم مقابل ذوب آهن به پیروزی 
که دفاع ذوب آهن تقریباً ضعیف عمل کرد، اما برنامه   برسیم، چرا
مطلوبی برای این مسابقه نداشتیم و نتوانستیم از ضعف های 

حریف استفاده کنیم. 

ضیاعربشاهی
کارشناسفوتبال

جهانبخش: در یک قدمی ناپولی بودم 


